
 

  

                        28. August 2024 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Hvorfor skal Tusass’ kontor i Qasigiannguit lukkes? 

 

2. Hvad vil man gøre ved Tusass’ store bygning i Qasigiannguit? 

 

3. Har Naalakkersuisut planer om at bruge Tusass’ bygning til at åbne et andet 

servicecenter? 

 

4. Hvad er planerne for brug af Tusass’ store bygning i Qasigiannguit? 

 

5. Har Naalakkersuisut planer om at nedsætte en arbejdsgruppe med Kommune 

Qeqertalik for at udnytte Tusass’ store bygning i Qasigiannguit?  

 

6. Hvad er planerne omkring Tusass’ andre kontorer i resten af kysten? 

(Medlem af Inatsisartut Kristian Jeremiassen, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse: 

Der har været nedskæringer på Tusass’ kontor i de senere år. Vi har fået oplysninger om, at 

medarbejderne hos Tusass skal flytte til Pilersuisoq og Tusass’ lukning af sit kontor er særdeles 

uacceptabelt, idet den er vigtig for vores by.  

Tusass’ kontor er vigtig for Qasigiannguit og Kommune Qeqertalik. Først blev INI A/S’ kontor 

lukket, så fulgte Nukissiorfiits kontor, hvor de begge blev ofret for centraliseringen, sådanne 

lukninger er anstrengende for borgerne og er uacceptabelt. Ligeledes er centralisering uacceptabelt.   

I Naalakkersuisut § 37 svar 2023/31 blev det oplyst, at ejerne kræver at Grønlands Selvstyres 

aktieselskaber skal være til gavn for borgerne. Dette er ligeledes det centrale punkt i 

ejerskabspolitikken.  



Jeg appellerer indtrængende til Naalakkersuisut om at nedsætte en arbejdsgruppe for, i samarbejde 

med kommunen, at etablere en virksomhed for at udnytte Tusass’ store bygning. 

Jeg søger om at modtage svar indenfor 10 arbejdsdage. 


